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از لژیونرها چه خبر؟

سردار و یونس امیدها را زنده کردند

شــهروند| نقل وانتقالات 
زمســتانی امســال بــرای 
پرخبر  ايرانــی  لژيونرهای 
بود؛ از بازگشــت زودهنگام 
مرتضــی پورعلــی  گنجی 
از ليــگ بلژيک بــه ليگ 
ســتارگان قطــر گرفته تا 
تبديل شــدن سردار آزمون 
به گرانقيمت تريــن لژيونر 
ايرانی تاريخ. در اين ميان رضا قوچان نژاد هم که زمزمه های حضورش 
در تراکتورسازی شــنيده می شد، به اف.سی ســيدنی استراليا رفت و 
البته يک جوان جويای نام و آينده دار هــم به ليگ بلژيک رفت. يونس 
دلفی که از چند ماه قبل شــايعه حضورش در آيندهوون هلند به گوش 
می رسيد، به شــالروای بلژيک ملحق شــد و در همان روزهای اول در 
ترکيب ثابت تيمش مقابل اوســتنده هم به ميدان رفت تا با ١٨ سال و 

١٢٩ روز، تبديل به جوان ترين لژيونر تاريخ فوتبال ايران شود.
جالب اســت بدانيد اين بازيکن جوان که محصول آکادمی باشــگاه 
اســتقلال خوزستان است، در همان بازی نخســت هم با عملکرد خود 
کارشناســان فوتبال بلژيک را تحــت  تأثير خود قــرار داد و در جريان 
تســاوی يک بر يک شــالروا به  عنوان بهترين بازيکن انتخاب شــد تا 

استارت مقتدرانه ای داشته باشد. 
از ســوی ديگر ســردار آزمون هم به واســطه انتقال ١٢ ميليون يورويی 
سروصدای زيادی در فوتبال روسيه به پا کرده است. او از روبين کازان به تيم 
صدرنشين زنيت منتقل شد، تيمی که در ليگ اروپا به ميدان می رود و حالا 
مهاجم ايرانی را به  عنــوان اميد اصلی گلزنی خود در خط حمله می بيند. در 
روزهای اخير خيلی از کارشناسان روسی خريد سردار را با وجود قيمت بالا 
برای زنيت يک اتفاق خوب و مثبت توصيف کردند و از تبديل شدن مهاجم 

ايرانی به يک ستاره در ترکيب زنيت خبر دادند. 
ســاير لژيونرهای ايرانی هم در تيم های قبلی خود ماندگار شدند. اگر 
چه برخی از آنها کار ســختی در نيم فصل دوم بــرای اثبات خود دارند؛ 
به ويــژه ٣ لژيونر ايرانی حاضر در انگليس. عليرضا جهانبخش، ســعيد 
عزت اللهی و کريم انصاری فرد در ليگ برتر و دســته اول انگليس بايد 
در ماه های آينده بدرخشــند وگرنه به درهــای خروجی تيم های خود 

نزديک می شوند.

هیجان انگیز

تریبون

کيانوش رستمی که از چند سال قبل حاضر نشد با مربيان تيم ملی کار کند، همچنان به صورت انفرادی تمرين 
می کند و برادرش که سابقه ای در وزنه برداری ندارد را به عنوان مربی کنار خود می بيند. ديروز برخی رسانه ها فاش 
کردند که اين وزنه بردار فدراسيون را مجبور کرده برای سفر اخيرش به تايلند جهت حضور در يک مسابقه نه چندان 
سطح بالا برای خودش و برادرش بليت بيزينس و هتل مدنظرش را رزرو کند. جالب اين که رستمی در بازگشت از 

اين سفر هم از مسئولان فدراسيون به خاطر عدم استقبال و تبريک نگفتن بعد از کسب مدال طلا انتقاد کرده بود!
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عليرضا حيدری: «احتمالا برای انتخابات فدراســيون 
کشــتی ثبت نام خواهم کــرد. اگر متوجه شــوم که مرا 
 نمی خواهند، بازهم پيش خودم راحتم که تکليفم را انجام 
دادم. قرار باشد کسی با کسی از قبل توافق کرده باشد،  ديگر 
اين مسائل از دست من خارج است. متاسفانه شنيدم برخی 
می گويند عليرضا حيدری دنبال بيزينس خودش  اســت و به کشتی توجه 
نمی کند. اگر من در چند سال اخير خيلی کنار کشتی نبودم، به خاطر اين بود 
که بستر  فراهم نبوده است. تا چند ماه قبل می ديدم که خادم کار خودش را 
انجام می داد؛ اما الان کشتی در وضع خوبی  نيست. به هر شخصی که رئيس 
فدراسيون شود، بايد امکانات بدهند تا راحت اين رشته را اداره کند. اگر من هم 
 رئيس فدراسيون شدم، بايد همين امکاناتی که الان هست، در اختيارم قرار 

بگيرد.»  
 خالد شفيعی: «من ٤-٣ سال است با امير قلعه نوعی کار 
می کنم. او هر جا بوده، تيم هايش سراســر هجومی بازی 
 کردند. آمار اين سال ها گويای درســتی حرف من است. 
بگذاريد آنها که فوتبال مدرن بازی می کنند، بگويند سپاهان 
 با سيستم علی  اصغری قهرمان شد. وقتی بهترين خط حمله 
را داريم و تهاجمی بازی می کنيم، اين حرف ها اهميت  ندارد  .   در ليگ جزيره، 
ليگ اسپانيا و حتی در تيم ملی خودمان از اوت دستی استفاده می کنند. وقتی 
روی يک  سيستم می توانيد به حريف فشار آوريد، آن را انجام می دهيد. تمام 
افرادی که اين حرف ها را می زنند، اگر  تيم هايشان را چک کنيد، خودشان از 

اوت بلند استفاده می کنند .»

ســال قبل بود که سانســور بخشــى از 
لوگوى باشگاه آ.اس.رم باعث ایجاد حواشى 
زیادى در فضاى مجازى شــد. حال این بار 
در اخبار ورزشى، بخشــى از لوگوى باشگاه 
منچستریونایتد حذف شــد. روى لوگوى 
منچستریونایتد که به شیاطین سرخ معروف 
هستند، تصویرى از یک شیطان وجود دارد 
که عوامل اخبار ورزشى آن را حذف کردند تا 
بار دیگر سوژه فضاى مجازى شوند.  این اتفاق 
به قدرى سروصدا کرد که داوود حسین نژاد 
سردبیر اخبار ورزشى شبکه سه سیما را ناچار 
کرد به آن واکنش نشــان بدهد و در توجیه 

جنجال به وجود آمده بگوید:« متاسفانه همکاران ما در جستجو براى  لوگوى باشگاه منچستریونایتد به سایت گوگل 
مراجعه کرده و در بین هزارات لوگوى باشگاه و براى تهیه لوگوى png به اشتباه و به دلیل نداشتن تخصص ورزشى، 
لوگویى را انتخاب کردند که در سال 1970 براى این باشگاه استفاده مى شد. لذا قضیه این سانسور از اساس کذب محض 

است و تنها انتخاب اشتباه گرافیست اخبار ورزشى بوده است.

هادى عقیلى، 
مربى تیم جوانان

هادى عقیلى، مدافع پیشــین 
تیم ملــى فوتبال ایــران بعد 
از مذاکراتى که با مســئولان 
فدراسیون فوتبال و پورموسوى، 
ســرمربى تیم فوتبال جوانان 
ایــران انجــام داد، درنهایت 
به  عنوان مربى بــه کادر فنى 
این تیم اضافه شــد. او مدرك 

مربیگرى A آسیا را دارد.

بازگشت پوگبا 
منتفى شد

فابیو پاراتیچى، مدیر اجرایى 
باشــگاه یوونتــوس خیــال 
هواداران یوونتــوس را درباره 
بازگشت پوگبا به این تیم راحت 
و این موضــوع را منتفى اعلام 
کرد و ســپس تأکید کرد که 
الگرى سرمربى و دیبالا مهاجم 
این تیم هم به کار خودشان در 

تورین ادامه خواهند داد.

همگروهى ایران و 
آمریکا

رقابت هــاى  گروه بنــدى 
جام جهانى کشتى آزاد روسیه 
مشخص شد. در این رقابت ها 
که با حضور هشت تیم برتر دنیا 
روزهاى 25 و 26 اسفندماه در 
شهر یاکوتسک روسیه برگزار 
مى شود، تیم ایران که با نفرات 
امید خــود در ایــن رقابت ها 
شــرکت مى کند با تیم هاى 
آمریکا، گرجستان و مغولستان 
همگروه شد. نخستین مسابقه 
ایران با مغولســتان اســت و 
سپس به ترتیب مقابل آمریکا 

و گرجستان قرار مى گیرد.

انتخابات
8 فدراسیون

در اسفند
ســرانجام زمــان برگــزارى 
انتخابات ریاست 8 فدراسیون 
ورزشى اعلام شــد. بر همین 
اســاس انتخابات فدراســیون 
ورزش کارگــرى 5 و انتخابات 
فدراســیون قایقرانى 7 اسفند 
ماه برگزار مى شــود. انتخابات 
فدراســیون هاى ووشو،  هاکى،  
ســه گانه، کاراتــه، جــودو و 
ناشــنوایان نیز بــه ترتیب در 
تاریخ هاى 12، 21، 22، 23، 25 

و 26 اسفند برگزار خواهد شد.

شهروند| فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ در سال های اخير 
با هر فرد حقيقی و حقوقی قرارداد اسپانسرينگ  امضا کرده اند، 
نتوانسته اند پول خود را به صورت کامل دريافت کنند و همين 
مسأله بدون تعارف فوتبال کشور را  به مرز ورشکستگی کشانده 
است. جالب اينجاست که درباره اين قراردادها و اختلافات مالی 
با اسپانسر ها  هم از سوی مديران فوتبال شفاف سازی نمی شود 
و هيچ کســی نمی داند که سرنوشت نامعلوم اين مطالبات چه 
خواهد شد. در همين راستا با مسئول حقوقی فدراسيون فوتبال 
تماس گرفتيم و درباره مهمترين  قراردادها و ابهامات مورد بحث 
از او خواستيم که توضيحات کامل ارايه بدهد. در ادامه مشروح 
صحبت های  صفی االله فغان پور را در گفت وگو با «شــهروند» 

می خوانيد. 
شکايت دوباره از ايران نوين! 

در آخرين حکمی که در داوری مربوط به پرونده ايران نوين 
صادر شد، اين شرکت محکوم به پرداخت حدود   ١٧,٥ ميليارد 
تومان از مطالبات سازمان ليگ شد و چک اين شرکت هم برای 
موعد اواخر آذرماه ١٣٩٧ صادر  شــد. ما در ماجرای ايران نوين 
همه گونه همکاری را برای تســويه حســاب با شرکت مذکور 
انجام داديم ولی  متاســفانه باز هم به تعهدات خود عمل نکرده 
و چک آنها برگشت خورد. به همين ترتيب با تصميم مديريت 
 فدراسيون فوتبال و ســازمان ليگ ضمن تأمين مبلغ هزينه 
دادرسی سنگين،  دوباره از اين شرکت به دادگاه شکايت  کرديم 
و تحت هيچ شرايطی هم تخفيف دوباره ای به آنها داده نمی شود 
و بايد تمام حق و حقوق فوتبال را  پرداخت کنند. البته به دليل 
مسائل شرعی فدراســيون برنامه ای برای گرفتن ضرر و زيان 
مربوط به ديرکرد  پرداخت مطالباتش نداشت، اما اگر دادگاه الان 

حکم جديد صادر کند قطعا اين مورد را هم در نظر می گيرد.  
درباره اسپانسر ليگ  شانزدهم سازمان ليگ 

شفاف سازی کند
متاسفانه اسپانسر های ليگ برتر شانزدهم و هفدهم نيز در 
پرداخت حق و حقوق باشگاه ها به موقع عمل نکرده اند  و با وجود 
اين که قرارداد آنها به پايان رسيده، تسويه حسابی نداشته اند. 
شرکت امين ســيمای کيش بيش از ٥٠  ميليارد تومان بابت 
قرارداد فصل قبل تبليغات محيطی ليگ بدهکار اســت. برای 
تبليغات ليگ شــانزدهم هم  مســئولان حقوقی و اقتصادی 
سازمان ليگ مذاکرات را برای استيفای حقوق مالی فوتبال با 
اسپانسرها انجام  می دهند. طبيعتا در قراردادهای منعقد شده 
درباره رسيدگی به اختلافات پيش بينی های لازم انجام شده و 
در  داوری تصميم نهايی برای تسويه حساب اتخاذ خواهد شد. 
طبيعتا اراده فدراســيون گرفتن ريال به ريال پول  باشگاه ها و 
فدراسيون ايران است. جزييات بيشتر درباره روال پيگيری اين 

پرونده ها را بايد خود مديران محترم  سازمان ليگ ارايه بدهند.  
مطالبات تيم های ملی از اسپانسر سابق

در انتظار حکم داوری
شــرکت فناپ چند ســال قبل در قراردادی حيرت انگيز با 
فدراسيون فوتبال به عنوان اسپانسر تيم های ملی فوتبال  انتخاب 

شــد و کار خود را آغاز کرد. در اين قرارداد قبلا هم توضيح دادم 
که حقوق فدراســيون و تيم های ملی آن طور  که بايد رعايت 
نشده و فدراسيون به طور مثال در ١٧ آيتم موظف بود کار برای 
فناپ انجام بدهد و آنها تنها در  يک آيتم موظف بودند که سالانه 
حداقل رقمی حدود ١٥ ميليارد تومان به فدراسيون پرداخت 
کنند. به همين  ترتيب با پيگيری های حقوقی و مذاکرات بسيار 
زياد تلاش کرديم مقدمات فســخ اين قرارداد را انجام بدهيم و 
بعد  از جام جهانی روسيه موفق شديم که در دادگاه اين قرارداد را 
فسخ کنيم. حالا هم درباره ميزان مطالبات اختلافات  اساسی با 

اين شرکت داريم و در داوری درباره آن تصميم می گيريم. 
ديگر نمی توانيم آديداس بپوشيم! 

قرارداد فدراسيون فوتبال با شرکت آديداس رسما به پايان 
رسيده و برای انتخاب و معرفی اسپانسر جديد البسه  تيم ملی 
هم از طريق مزايده اقدامات لازم را انجام خواهيم داد. هر شرکتی 
که تمايل به همکاری و تأمين البسه  تيم ملی دارد، می تواند در 
مزايده شــرکت کند. در چنين شرايطی قطعا ديگر تيم ملی از 
البسه آديداس استفاده  نخواهد کرد و اين شرکت هم برنامه ای 
برای اسپانسری از تيم ملی ايران مثل قبل ندارد و اگر بخواهيم 
آديداس  بپوشيم، بايد از آنها لباس بخريم که ديگر اين امکان هم 

وجود ندارد. هيچ بحث مالی هم با آديداس نداريم 
و طبق  قــرارداد از آنها لباس بــه اندازه کافی 

خريداری کرديم.  
فعلا تيم های ملی اسپانسر ندارند! 

قبل از جام ملت  های آســيا مذاکرات و 
توافقاتی شــفاهی با يک شرکت حقوقی 
برای اسپانســرينگ تيم ملی انجام شد  و 
آنها پيشــنهاد قابل توجهی به فدراسيون 
برای همکاری ارايــه دادند که فوتبال را در 

آن موقعيت حساس به پول  قابل توجهی 
می رساند. منتهی شرکت مورد نظر 

نتوانست به تعهدات مالی خود 
عمل کند و بــه همين ترتيب 

 قرارداد ما با آن شرکت رسمی 

نشــد و حالا هم به صورت رسمی برای انتخاب اسپانسر جديد 
تيم های ملی فراخوان  داده ايم و اين بار تلاش می کنيم قراردادی 
محکم و سودآور برای فدراسيون امضا کنيم تا مشکلات گذشته 

تکرار  نشود. 
مجمع قطعا در سال ٩٧ برگزار می شود

در فضای مجازی و گزارش های بعضی از رســانه ها خواندم که 
انتقاداتی نسبت به عدم برگزاری مجمع عمومی  ساليانه فدراسيون 
فوتبال مطرح شده بود که ما حق را به منتقدان می دهيم. شرايط 
اضطراری ايجاد شــده و حضور  تيم ملی در جام ملت های آســيا 
باعث شد که مجمع در دی ماه برگزار نشــود و فدراسيون حتما 
تلاش خود را  می کند که در همين سال ٩٧ مجمع را برگزار کند. 
چون بايد درباره صورت های مالی و بودجه تصميم گيری شــود  و 
حتما در زمان مقرر مديران محترم فدراسيون اين برنامه را اجرايی 
خواهند کرد. اگر مجمع برگزار نشود از نظر  حقوقی هم مشکلاتی 
برای فدراسيون ايجاد می شود و به همين ترتيب اصلا اراده ای برای 

برگزار نشدن مجمع  وجود ندارد. 
مجمع درباره بازنشسته ها تصميم می گيرد

فدراسيون فوتبال به قانون بازنشستگی مصوب مجلس که 
در کل کشــور هم اجرا شــد، احترام کامل می گذارد و در  حال 
حاضر هيچ مدير بازنشسته  حقوق بگيری در فدراسيون 
و ســازمان ليگ حضور ندارد. تنها مورد قابل بحث 
 اســتعفای اعضای بازنشســته هيأت رئيســه 
فدراسيون فوتبال است که در مجمع عمومی 
فدراســيون درباره آن  تصميم گيری خواهد 
شــد و ما چاره ای نداريم که طبق اساسنامه به 
خاطر حساسيت هايی که فيفا و کنفدراسيون 
 فوتبال آسيا دارند، عمل کنيم. سازمان بازرسی 
کل کشور هم اخيرا نامه ای درباره روند اجرای قانون 
بازنشسته ها به  فدراسيون فوتبال ارسال کرد 
و ما جواب اين نامــه را داديم و منتظر 
برگزاری مجمع عمومی هستيم 
و هر تصميمی  که در مجمع 
گرفته شود، اجرا خواهد شد.  

مسئول حقوقى فدراسیون در گفت وگو با «شهروند» :    

پول نداریم، دیگر نمى توانیم آدیداس بپوشیم! 
 فغان پور درباره پرونده هاى مالى، اسپانسر تیم ملى و بازنشسته ها توضیح داد  

شهروند| بازهم بعد از بالا گرفتن اعتراضات به اشتباهات 
داوری در ليــگ برتر فوتبال، رئيــس کميته داوران بحث 
 استفاده از  VAR  را پيش کشــيده و از تلاش فدراسيون 
برای رساندن اين تکنولوژی به بازی های اين فصل خبر  داده 
اســت. اين درحالی است که شواهد و قرائن نشان می دهد 
رقم خوردن چنين سناريويی فعلا در حد رويا باقی  خواهد 

ماند. 
VAR، راهی برای فرار کميته داوران

در روزهايی که اعتراض تيم های ليگ برتری از اشتباهات 
داوری به اوج می رسد، مسئولان کميته داوران يک راه  فرار 
پيدا کرده اند تا بــا دادن وعده هايی همه را به آينده اميدوار 
کنند! اين که کمک داور ويديويی به زودی در ليگ  ايران هم 
مورد استفاده قرار می گيرد و از اين طريق حتی در صورت 
اشتباه داوران هم تيم ها می توانند حق خود را  بگيرند. بعد از 
پايان نيم فصل اول بحث استفاده از  VAR  در نيم فصل دوم 
خيلی جدی از سوی فدراسيون مطرح  شد و حتی با حضور 
عليرضا فغانی هم اين تکنولوژی را که توسط شرکت های 
داخلی تهيه شده بود، تست کردند.  در بازی پرسپوليس و 
پديده در تهران هم اعلام شد فغانی به صورت نامحسوس 
  VAR  از اين سيستم استفاده می کند تا  به صورت رسمی
ايرانی تست شــود. حالا با اين که خبری از موفقيت در اين 
تست ها منتشر نشده، بازهم با  بالا گرفتن انتقادها از داوران، 
رئيس کميته داوران قول مســاعده داده است: «سيستم 
 VAR  را در چند نوبت  آزمايش کرديم ولی کاستی هايی 

دارد و نمی توانيم اجرا کنيم. کار را با يک شرکت ديگر شروع 
کرده ايــم و البته در  نهايت بايد فيفا همه چيز را تأييد کند. 
تلاشمان اين است که سيستم را در همين ليگ اجرا کنيم.» 

وقتی در واليبال هم مشکل داريم! 
ويديوچک چند سالی است در مراحل پايانی ليگ واليبال 
مورد اســتفاده قرار می گيرد، اما امسال يک شرکت ايرانی 
 به فدراسيون پيشنهاد داد که با تجهيزات داخلی می تواند 
ويديوچک را در ليگ از همان ابتدا راه اندازی کند. بعد  از چند 
بار تست در برخی از مسابقات، چند روز قبل در جريان ديدار 
پيکان و پيام مشهد قرار بود برای نخستين بار  به صورت کامل 
ويديوچک مورد استفاده قرار بگيرد. وقتی نخستين بار پيام 
مشهد درخواست بازبينی ويديويی را ارايه  کرد، چند دقيقه 
وقفه در بازی ايجاد شــد و درنهايت مسئولان اعلام کردند 
اين درخواست دير ارايه شــده و قابليت  اجرا ندارد! بار دوم 

پيکانی ها اعتقاد داشتند توپ از پشت آنتن وارد زمين آنها 
شده و درخواست بازبينی دادند که  اين بار هم ويديوچک 
بخش ديگری از زمين را نشان داد! در اين مسابقه ويديوچک 
به جز ايجاد وقفه و حاشيه در  مسابقه هيچ کاربرد ديگری 

نداشت.  
درخشنده:   گفتند از کالای ايرانی حمايت کنيد

ســعيد درخشــنده که جزو افراد تاثيرگذار فدراسيون 
واليبال در ســال های اخير بوده و آن روز هم بر کار سيستم 
 ويديوچک نظــارت داشــت، دراين باره به «شــهروند» 
می گويد: «به ما گفتند امسال برای حمايت از کالای ايرانی 
از  اين سيستم داخلی استفاده کنيم. متاسفانه اين سيستم 
ايرادهايی دارد که اميدوارم به زودی رفع شود. مربيان بايد 
 همکاری کنند تا بتوانيم از ويديوچک اســتفاده بهينه ای 

داشته باشيم.»  
VAR، در حد يک رويا

همان شرکتی که برای ليگ واليبال سيستم ويديوچک 
را راه انــدازی کرده، برای اجــرای  VAR  در فوتبال هم پا 
 پيش گذاشته است. نخستين مسابقه ای که با ويديوچک 
در ليگ واليبال برگزار شد، ايرادات زيادی را نشان داد و در 
 واقع هيچ فايده ای برای ٢ تيم نداشت. به نظر می رسد اجرای 
اين سيستم در فوتبال هم در حد يک روياست،  چون به اين 
زودی بعيد است شرکت های داخلی بتوانند تأييديه فيفا را 
بگيرند. بهتر است کميته داوران به  جای شعار دادن با ابزاری 

به نام  VAR  بيشتر به فکر نقايص داوری ليگ برتر باشد.  

سیستمى که در والیبال نمره مردودى گرفته، در فوتبال قابلیت اجرا ندارد  

 یک مسئول فدراسیون والیبال به «شهروند» مى گوید ویدیوچک ایرانى ایرادات زیادى دارد

VARایرانی، فعلا در حد رویا! 

توضیح  شبکه 3 درباره لوگو جنجالى منچستر یونایتد

سانسور نکردیم اشتباه شد


